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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 8 
 
 

Dato: 22.09.2023 KL. 10.00 Sted: Ulleruphus/Madsbyhus 
 
Deltagere: Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende: Grethe Nørholm Ærensgaard 
Referent: Michela Jørgensen 

 
 
 

DAGSORDEN 

1. Rundvisning Madsbyhus og Ulleruphus v/Ea  
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Orientering fra Signe 

• Budget konsekvenser  
• Botilbudsanalyse – vi genbesøger oplæg fra dialogmødet  

 
5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

Foreløbige dagsordenspunkter: 
• Godkendelse af Strategi for Senior og Sundhed 
• Merforbrug på Senior og Social området  
• Pårørendespørgeskema 
• Udvalgsdatoer for Senior- og Socialudvalget for 2024 – i forlængelse heraf 

drøftes, hvordan Seniorrådet ønsker deres møder skal ligge.  
 

6. Plejehjemsråd 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 
9. Senere indkomne sager 
10. Deltagelse på temadage og konferencer  
11.  Eventuelt 
12. Kommende emner  
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REFERAT 
 
 

1. Rundvisning Madsbyhus og Ulleruphus v/Ea 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger.  
 

3. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt uden yderligere bemærkninger.  

 
4. Orientering fra Signe 

a. Budget konsekvenser  
Signe orienterede om budgetforliget og gennemgik forligsteksten. Byrådet 
skal endelig godkende budgettet d. 9. oktober 2023.  
Ud af de 24 besparelsesforslag, der var på seniorområdet, så er 18 forslag 
blevet vedtaget. Man har valgt, at der afsættes en 1-årig pulje i 2024 til at 
være buffer, hvis man ikke kan komme helt i mål med besparelserne. 

 
b. Botilbudsanalyse – vi genbesøger oplæg fra dialogmødet  

Opsummering: De nyeste tal viser, at færre ældre søger plejehjem. 
 
 

5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 
Foreløbige dagsordenspunkter: 

a. Godkendelse af Strategi for Senior og Sundhed – Glæden ved gode 
hverdage 
Høringssvaret fra Seniorrådet er lagt med som bilag til udvalget. 
Signe orienterede på baggrund heraf, at Fredericia Kommune har en 
Sundhedspolitik ’Fredericia for Livet’. Derudover kommer der et 
screeningsredskab ud til kommunerne på baggrund af WIPP-projektet (K Pro). 
Seniorrådets ønske om en kolonne 5 med forebyggelse og motion indgår ikke i 
strategien. 
 

b. Merforbrug på Senior- og Socialområdet  
Grundet merforbrug, så lægges der op til en kraftig reduktion i brug af vikarer. 
Dette vil selvfølgelig kunne mærkes for medarbejdere og borgere, da der 
eksempelvis kan opleves mindre fleksibilitet.  

 
c. Pårørendespørgeskema 

Der lægges op til, at der ikke igen laves et pårørendespørgeskema, da der er 
et ønske om at arbejde med pårørende på en anden måde.  
 

d. Udvalgsdatoer for Senior- og Socialudvalget for 2024 – i forlængelse 
heraf drøftes, hvordan Seniorrådet ønsker deres møder skal ligge.  
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Møderne i Senior- og Socialudvalget vil i 2024 ligge om tirsdagen.  
Grundet ny publicerings-fremgangsmåde, så går der 48 timer fra dagsordenen 
til Senior- og Socialudvalget sendes til udvalget til de offentliggøres på 
hjemmesiden.  
 
Michela og Signe har undersøgt, at Seniorrådet gerne må få dagsordenen 
inden de 48 timer.  
 
Michela og Signe har undersøgt, at Seniorrådet gerne selv må sende input til 
Senior- og Socialudvalget forud for udvalgsmødet om tirsdagen. Mette 
Heidemann, Signe Walls og Michela Jørgensen skal blot være på CC på disse 
mails. 
 
Seniorrådsmøderne vil i 2024 derfor fortsat ligge om fredagen. Michela sørger 
for booking af møder.  
 

6. Plejehjemsråd 
a. Hybyhus: Flemming fortæller, at der ikke er noget nyt 
b. Othello: Jytte fortæller, at de er i gang med at lave nye foldere til nye beboere. 

De har haft unge mennesker som sommerferieafløsere, og det har fungeret 
rigtig godt. Der har været klage over varmeproblemer, hvilket der bliver set på 
nu. Der er blevet gjort opmærksom på, at der er problemer med at komme ud 
på terrasserne for beboerne i kørestol. Othello har arbejdet med måltidsværter, 
og det har stor betydning, at borddækningen ser ordentlig ud.  

c. Rosenlunden: Aksel fortæller, at der ikke er noget nyt. 
d. Stævnhøj: Svend fortæller, at der ikke er nyt.  
e. Madsbyhus: Birte fortæller, at de vil prøve at indkalde til nyt møde, men de er 

udfordret af, at det er et lille plejehjem. Signe fortæller, at man kan prøve at se 
på andre modeller, og fortæller om Madsbyhus`s  ’søndagskaffe for 
pårørende’.  

 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

a. Der er kommet forskellige videoer på Facebooksiden 
b. Flemming og Søren tager et møde med Pro-Print omkring Senior Nyt.  

 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 

a. Jytte og Birte er med i fællesrådet, hvor der er fokus på tilgængelighed. Der 
kommer en pressemeddelelse i uge 44 omkring et arrangement på Fredericia 
Sundhedshus. De efterspørger derfor personer i Seniorrådet, der gerne vil 
fortælle en personlig fortælling om tilgængelighed.  
Næste år bliver der et andet overordnet emne i fællesrådet.  
 

b. Carsten fortæller om et møde på Fuglsangcenteret omkring medietræning.  
Mødet gav anledning til at gøre opmærksom på, at Seniorrådet også skal 
høres i sager fra andre udvalg.    
Michela vedhæfter slides fra mødet til referatet.  
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c. Søren fortæller om et input fra borgerpanelmøderne. Brugen af lokalerne i 
Seniorhuset skal ændres, så det ikke kun er seniorer, der bruger dem. Der er 
flere ledige lokaler i aftentimerne, som kan bruges af andre aldersgrupper end 
seniorer. I høringssvaret til budgettet skriver Seniorrådet, at de ønsker, at brug 
af lokalerne skal gentænkes og åbnes op for bl.a. at styrke køkkenomsæt-
ningen.  

 
9. Senere indkomne sager 

a. ’Strategi for bæredygtig udvikling’ er sendt i høring: Flemmings forslag er, at 
Seniorrådet læser den igennem med hans kommentarer, hvorefter han sender 
høringssvaret.  

 
 

10. Deltagelse på temadage og konferencer  
a. Jytte laver et overblik over tilmeldinger til diverse temadage og konferencer, og 

så sender hun til Michela, som sørger for tilmelding.  
 

11.  Eventuelt 
 

Kommende emner 
 


